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Teodorovici: E greu sa-i faci sa înteleaga pe oamenii de la stat ca ei lucreaza în

slujba mediului privat si nu invers

Popririle pe conturi si multe alte activitati ale Agentiei Nationale de Administrare Fiscala s-ar simplifica

foarte mult daca sistemul informatic ar fi finalizat, însa pe partea de mentalitate nu se poate schimba foarte

mult, pentru ca e greu sa-i faci pe oamenii de la stat sa înteleaga ca ei sunt cei care lucreaza în slujba

mediului privat si nu invers, a declarat, miercuri seara, la un post de televiziune, ministrul Finantelor,

Eugen Teodorovici.

"Am zis ca pâna la final de an 2018 o sa solutionam problema cu poprirea. Din pacate, înca mai lucram la partea

de sistem informatic, care este principala problema a ANAF. Daca sistemul informatic ar fi finalizat si popririle de

conturi si multe activitati ale ANAF s-ar simplifica foarte mult. În schimb, partea de mentalitate nu se poate

schimba foarte mult. Aici se lucreaza cu aducerea unor oameni tineri în sistem, cu simplificarea procedurilor,

pentru ca, fiind si complicate multe dintre ele, acolo apar si astfel de situatii, de practici din acestea incorecte. Este

greu sa insufli oamenilor de la stat, în general, nu doar de la ANAF, sa-i faci sa înteleaga foarte clar ca ei sunt cei

care lucreaza în slujba mediului privat si nu invers. Ca vorbim de fonduri europene, de ANAF, de orice înseamna

administratie publica, este acea retinere, acea reactie imediata la orice înseamna schimbare, simplificare. Daca iei

din atributiile unei entitati publice vei primi n.. avize negative sau argumente de ce sa nu faci acel lucru", a

explicat Teodorovici.

Acesta a subliniat ca vor fi niste modificari în ceea ce priveste ANAF si multe activitati vor fi aduse la Ministerul

Finantelor, precum functia de mediere.

"Când o companie are o problema, nu contesta tot la ANAF. Este clar ca ANAF nu va da alt punct de vedere fata

de cel dat initial. Ministerul îsi va asuma sa transeze aceasta problema a unui om de afaceri. Este o schimbare

radicala si la care, la fel, s-a tinut foarte mult cu ambele mâini, o anumita persoana sau un grup de persoane, pentru

ca nu vor sa dea din mâna ce înseamna puterea. Lucrurile se schimba anul acesta si ca institutie, si pe zona de

informatizare si speram noi cât mai mult pe aceasta zona de schimbare a mentalitatii. Cine se va ralia la aceasta

schimbare, bine, cine nu, se vor supara, vor face scandal, mesaje pe internet, pe online..", a spus ministrul

Finantelor.

Pe de alta parte, întrebat daca la ANAF mai lucreaza oameni detasati de la SRI, Teodorovici a raspuns ca au lucrat,

în 2013-2014, dar în prezent mai sunt doar aproximativ 200 de angajati de la Agentia Nationala de Administrare

Fiscala care mai lucreaza la Parchete, dar ale caror detasari nu vor fi prelungite.

"În acei ani au fost în mod oficial detasati (de la SRI n.r.) în structurile ANAF. Azi nu mai sunt astfel de detasari

înspre ANAF, dar dinspre ANAF catre Parchete mai sunt circa 200 si ceva de persoane azi înca detasate. De anul

trecut s-au stopat prelungirile, deci, pe masura ce se termina aceste detasari ele nu se mai prelungesc, pentru ca asa

am discutat si cu domnul presedinte foarte clar. Nu mai puteam sa acceptam ca oricine de la ANAF sa fie detasat

la Parchete. A fost si este o colaborare destul de strânsa cu cei din Parchete.(...) Dar a existat o astfel de practica si

chiar ocupau functii de conducere în ANAF, îsi trimiteau singuri dosare din ANAF în partea cealalta, la Parchete

sau în alte zone, în 2013-2014.(...) Cred ca au fost mai mult de 250 (angajati SRI n.r.) detasati la ANAF", a mai

spus seful de la Finante.
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